

中華郵政股份有限公司

中華民國 115 年第 14 號

新 郵 預 告

臺北 2026 世界郵展郵票小全張一 貓竹樂平安

「臺北 2026 世界郵展」將於 115 年 11 月 20 日至 25 日假台北世界貿易中心展覽一館舉行，配合世展「藝文日」主題，本公司特以國立故宮博物院典藏畫作「清 沈振麟貓竹 軸」為題材，規劃小全張 1 張，內含面值 35 元郵票 2 枚，預定於 115 年 11 月 20 日發行。

作者沈振麟，擅長人物寫照，又兼工花鳥寫生、山水等。畫作庭園中桃竹交映，下作一石，芳草如茵。三隻暹羅貓，大貓蹲於大石上，二子貓相撲嬉戲，神情靈活生動、饒富趣味。

本套郵票由日目視覺藝術有限公司設計，中華彩色印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡、活頁集郵卡及原圖明信片各 1 批，於 115 年 11 月 18 日開始發售；另製作預銷首日戳小全張封、預銷原圖明信片及郵摺於 11 月 20 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 14 (2026)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition

Souvenir Sheet: Cats and Bamboo Bring Joy and Peace

The PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition will be held from November 20 to 25, 2026, at the Taipei World Trade Center Exhibition Hall 1. In conjunction with the exhibition's Art Day, Chunghwa Post has selected "Cat Among Bamboo" by Shen Chen-lin of the Qing dynasty from the collection of the National Palace Museum as the subject of a souvenir sheet containing two NT\$35 stamps. The souvenir sheet will be released on November 20, 2026.

The artist Shen Chen-lin excelled at both figure portraiture and nature studies, including landscapes and bird-and-flower paintings. In this work, bamboo and cherry branches intertwine with each other. A craggy rock is placed in the foreground, with lush grass spreading like a carpet beneath it. Three Siamese cats are depicted: a large cat crouches atop the rock, while two kittens wrestle and play. Their charming and playful expressions are lively and animated.

This souvenir sheet was designed by 247 Visual Art and printed in color offset by China Color Printing Co., Ltd. By-issues include a first-day cover, folders with and without mounts, loose-leaf album pages and maximum cards to be sold on November 18, 2026. Pre-cancelled FDCs with a souvenir sheet, pre-cancelled maximum cards and a stamp folio will go on sale on November 20, the stamps' date of issuance. For further information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.